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كاهش روابط سياسي با انگليس از سطح سفير به كاردار

وزارتخانههاي اطلاعات و امورخارجه با كاهش رابطه سياسي با انگليس از سطح سفير به كاردار موافقت كردند...

وزارتخانههاي اطلاعات و امورخارجه با كاهش رابطه سياسي با انگليس از سطح سفير به كاردار موافقت كردند
با وجود اينكه در جلسه علني روز يكشنبه نماينده مردم خميني شهر از نوع كاهش روابط با انگليس انتقاد كرده و گفته بود به جاي
اينكه رابطه سياسي با انگليس را كاهش دهيم به كاهش جنبه علمي پرداختهايم،حسين سبحاني نيا نايب رئيس كميسيون امنيت

ملي و سياست خارجي مجلس، از كاهش سطح روابط تجاري، اقتصادي، صنعتي و همچنين علمي با انگليس خبر داد.
حسين سبحاني نيا اظهار داشت: وزارتخانههاي اطلاعات و امور خارجه در بحث كاهش رابطه تجاري، اقتصادي، صنعتي و علمي با

انگليس اتفاق نظر داشتند اما ملاحظاتي درباره كاهش رابطه سياسي با اين كشور وجود دارد.
البته اواخر فروردين ماه امسال كميسيون امنيت ملي براي بررسي اين موضوع به غيراز وزارتخانههاي اطلاعات و امور خارجه، نامه
نگاريهايي نيز با وزارتخانههاي امور اقتصادي و دارايي، صنايع و معادن و بازرگاني داشت كه گويا هنوز نظر اين وزارتخانههاي

اقتصادي دولت، درباره كاهش روابط اقتصادي با دولت انگليس به كميسيون امنيت ملي ارجاع نشده است.
هر چند بنا به گفته اين عضو هيات رئيسه مجلس، نظر 2وزارتخانه اطلاعات و امور خارجه نيز به شكل رسمي به كميسيون امنيت ملي
ارائه نشده است اما با اين حال وزارتخانههاي اطلاعات و امور خارجه در كليات، موافق كاهش رابطه ايران با انگليس بودهاند؛ چنانكه

سبحاني نيا گفته است: وزارت خارجه و اطلاعات در موضوع كاهش رابطه سياسي ايران و انگليس ملاحظاتي داشتهاند.
اين عضو كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس كه با ايلنا گفتوگو ميكرد در تشريح اين ملاحظات سياسي، از پرداختن به
جزئيات بيشتر خودداري كرد و گفت: در مجموع بهنظر ميرسيد كه وزارت اطلاعات و امور خارجه در كاهش سطح رابطه سياسي با
انگليس از سطح سفير به كاردار موافق هستند. وي فراخواندن سفير ايران در انگليس و اعزام وي به چين را نشاندهنده موافقت

وزارت امور خارجه در اين بحث دانست.
عضو هياترئيسه مجلس در واكنش به تذكر روزگذشته نماينده خمينيشهر كه نسبت به كاهش رابطه علمي با انگليس معترض بود،
عنوان كرد: هنوز در زمينه كاهش رابطه در اين سطح از سوي ايران اقدامي نشده است؛ البته در مجموع شاهديم كه اعزام دانشجو از

ايران به انگليس طي سالهاي گذشته كاهش يافته است.
سبحانينيا در پاسخ به سؤالي كه به عدمصدور رواديد از سوي انگليس براي مسافران ايراني اشاره داشت، بيان كرد: پيش از اين
مطالبي در اين زمينه به كميسيون امنيت ملي اعلام شده بود اما در حال حاضر اطلاعي از اينكه اين مسئله رفع شده است يا نه،

نداريم.
موضوع كاهش سطح روابط با انگليس دي ماه سال گذشته به قيد يك فوريت و با هدف قطع رابطه كامل با انگليس در صحن علني
مطرح شد اما پس از بحثهاي اوليه در مجلس با پيشنهاد رئيس و برخي ديگر از اعضاي كميسيون امنيت ملي و با موافقت علي

لاريجاني رئيس مجلس، به كميسيون امنيت ملي ارجاع داده شد.
پس از طرح موضوع قطع رابطه كامل با انگليس به دليل دخالت اين كشور در حوادث پس از انتخابات سايمون گس سفير انگليس در
تهران در نامهاي به رئيس كميسيون امنيت ملي گفته بود چنين اقدامي تأسفآور خواهد بود و اين اقدام به نفع هيچيك از طرفين

نخواهد بود.
باوجود اينكه حسين سبحانينيا روز گذشته از توافق كميسيون امنيت ملي و وزارتخانههاي اطلاعات و امورخارجه بر كاهش روابط
سياسي با انگليس تا سطح كاردار سخن گفته است، پرويز سروري عضو ديگر اين كميسيون در پاسخ به پرسشي درباره زمان اتخاذ

تصميم نهايي در اين خصوص گفته است: نميتوان زمان دقيقي را براي اين موضوع اعلام كرد.
وي در گفتوگو با ايسنا بر جديت مجلس در پيگيري مسئله رابطه با انگلستان و نيز انجام كار كارشناسي در اين خصوص براي

جلوگيري از هرگونه اقدام ناپخته كه مورد سوءاستفاده انگلستان قرار گيرد، تاكيد كرده است.
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